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Vlci se v poslední době pomalu vracejí do svého přirozeného prostředí. Někteří jejich návrat 

do české přírody podporují, jiní zase ne. Které skupiny jsou pro a které proti? Jaké k tomu 

mají důvody a argumenty? Co si o tom myslí lidé? A jaký na to mají názor odborníci? Osobně 

si myslím, že by se vlci do české volné přírody vracet neměli. Pojďme se však nad zmíněnými 

otázkami zamyslet a zkusit na ně odpovědět. 

Pozitivně se k této věci staví hlavně ekologové a ochránci přírody. Dle jejich názoru jsou vlci 

přírodě velmi užiteční a prospěšní. Zabrání například přemnožení některé lesní zvěře atd. 

Proti jsou naopak chovatelé ovcí či houbaři. Vlci totiž často napadají ovce. Chovatelům 

nepomůžou ani pastevečtí psi – vlci se jich nebojí. Je ohrožená také borůvková a houbařská 

sezóna. Lidé se bojí jít do lesa. To je z mého pohledu velký problém. Vlci by podle mě neměli 

omezovat člověka. 

Vlci v přírodě podporují ekosystém a regulují populaci lesní zvěře. Dávají přednost starším a 

handicapovaným jedincům – je to pro ně snadná kořist. Tím zlepšují zdravotní stav populace 

kořisti. Vlk je klíčovým druhem mírného pásma a většina společnosti přítomnost vlka v 

přírodě akceptuje. Vlci ale ztrácejí plachost a často útočí na ovce a jiná hospodářská zvířata. 

Někdy jsou vlci dokonce tak vychytralí, že se dokáží dostat přes všechny překážky. Lidé už 

nevědí, jak si s nimi poradit. Nebojí se ani pasteveckých psů, dostanou se i přes ochranné 

zařízení a také učí své potomky techniku, jak co nejefektivněji nějakou tu ovci ulovit. Ze své 

strany by prý měli chovatelé vyvinout větší snahu o udržení svého stáda v bezpečí. Často totiž 

nemají důkladné zabezpečení pro svá zvířata a vlci se někdy přes ně dostanou. To je opravdu 

zoufalé. Vlci kvůli tomu některým lidem velmi vadí. Myslím, že by do blízkosti 

hospodářských oblastí by vlci vůbec neměli být vypouštěni. 

„Zabezpečení máme podle předpisů, přesto u nás útočili už dvakrát. Přišla jsem o špičkové 

plemenné kusy a s tím o půlku živnosti. V noci nespíme, manžel bere prášky na nervy. Nebojí 

se, nevadí jim světlo, ohradníky plně v elektrice, sítě proti vlkům. Běhají mezi domy, i po 

schodech, a jednoho, který hodoval ráno na ovci, odháněl hospodář traktorem,“ uvádí Marcela 

Bojková z Písku. Vlk je vrcholový predátor, což znamená, že nemá v přírodě přirozeného 

nepřítele. Je ale trestné vlky zabíjet, protože jsou u nás chráněným druhem. Musíme ovšem 

také podotknout, že stát hradí chovatelům škody na zvířatech, a tedy by jim to nemělo 



způsobit tak značnou škodu. I tak je to pro ně ale velmi nepříjemné. Podle mě by se toto 

vůbec nemělo dopustit. 

„Vychováváme si tady generaci šelem, které ztratily plachost. Smečka byla v převaze, tak si 

ze psů nic nedělala. Ti, i když viděli vlka poprvé, alespoň uchránili hlavní stádo, rozprchlé 

ovečky šelmy roztrhaly. Možná je dobře, že psi nebyli až tak akční, protože by vlci zabili i 

je,“ říká místopředseda Svazu chovatelů ovcí a koz ČR Roman Cieslar. Jediná ochrana proti 

útoku vlků je zavřít ovce do stáje, což je u velkého stáda problematické. Ovce proto chátrají: 

mají menší mláďata, hygiena je také nedostatečná a chov se nevyplácí. Někteří jsou však 

přesto jiného názoru. 

„Benefity přítomnosti vlků ve formě zlepšeného stavu naší přírody vysoce převažují nad 

škodami,“ informuje Aktuálně.cz v rozhovoru přední odborník na velké šelmy Pavel Hulva. 

Vlk se jako vrcholový predátor nemůže přemnožit. Populaci si redukují sami: někdy se 

navzájem zabíjejí kvůli teritoriu. I tak jsou ale zřejmé škody a aby se tomu předešlo, myslím, 

že by vlci do volné přírody neměli být vypuštěni. 

Dle mého názoru jsou vlci velký problém zvlášť v blízkosti farem s ovcemi. Chovatelé tak 

přicházejí o zvířata. Vlci se přestávají bát – to je hlavním problémem. Když je někdo musí 

odhánět traktorem, je to nedostatečné řešení. Lidé se také bojí chodit do lesa na houby a 

borůvky. Bojí se, že je napadnou vlci. Proto jsem proti návratu vlků do české přírody. 

 

https://www.blesk.cz/clanek/regiony-ostrava/717453/hruza-obchazi-beskydy-vlci-trhaji-ovce-

i-na-namesti-lide-se-boji-chodit-do-lesu.html 

https://zpravy.aktualne.cz/domaci/vlci-na-hranicich-navrat-vlku-do-ceska-pavel-

hulva/r~852059aac2f111eb99faac1f6b220ee8/ 


